

## Mr. Albert Wong 黃克強先生

Chief Executive Officer Hong Kong Science and Technology Parks Corporation 行政總裁 香港科技園公司

Hong Kong Science and Technology Parks Corporation (HKSTP) congratulates the Communications Association of Hong Kong on releasing the "2025 Official Guide to ICT Industry in Hong Kong." As we stand on the cusp of a global digital revolution driven by significant strides in cybersecurity, AI, data analytics, and cloud computing, Hong Kong's pivotal role in shaping the future of ICT becomes increasingly clear. In this era, the focus extends beyond mere technological innovation to building resilient digital infrastructures that protect and empower societies.

HKSTP created a thriving innovation and technology (I&T) ecosystem in Hong Kong to solidify its position as an international I&T hub and partnered with various industries to move towards digital transformation. HKSTP is now a vibrant hub for over 2,000 tech companies, including stalwarts in AI, data analytics, and cloud computing, with a dedicated professional cadre of over 24,000, of which more than 15,000 are committed to R&D.

In January 2024, we launched a partnership with Radio Television Hong Kong (RTHK) to integrate extensive broadcasting data into HKSTP's Digital Living Lab, fostering cross-sector innovation and enhancing Hong Kong's digital economy. HKSTP also successfully hosted Robocon 2024, competition emphasising the enhancement of AI elements. Additionally, we supported the Hong Kong Monetary Authority in developing a sandbox for a Wholesale Central Bank Digital Currency, leveraging its expertise in data service innovations and rigorous data governance standards. During the inaugural Hong Kong Web3 Festival 2023, HKSTP co-organised a forum on AI and Web3, emphasising their transformative impact on digital interactions. These initiatives and events would help create a thriving I&T ecosystem.

Besides, HKSTP has launched the city's first commercial High-Performance Computing (HPC) service at the Tseung Kwan O InnoPark. This initiative, alongside the Data Technology Hub and the state-of-the-art Digital Service Hub, bolsters our ICT capabilities and reinforces Hong Kong's stature as an international hub for innovation and technology.

The prospects for Hong Kong's ICT sector are limitless. Our ongoing efforts to enhance infrastructure, attract top-tier talent, and foster a culture of innovation all aim to propel Hong Kong into a pivotal nexus of ICT and industrial evolution.

## MESSAGES

賀辭

我謹代表香港科技園公司(科技園公司),衷心祝賀香港通訊業聯會《2025 香港通訊業概覽》出版。全球網絡保安、人工智能、數據分析、雲端運算技術飛躍發展之際,面對數字行業巨變,正不知何去何從;突顯香港更要肩負重任,探索資訊及通訊科技行業的出路。現時的形勢下,單憑創新科技已不足夠,須建立具韌性的數字基建,才能保護整個社會,全面從數字轉型中獲益。

科技園公司在香港建立了蓬勃的創科生態圈,致力鞏固香港國際創新科技中心的地位,並與各界攜手,向數字轉型進發。園區匯聚人工智能、數據分析、雲端運算等多個行業的精英;創科社群蓬勃發展,雲集逾2,000家科企,擁有逾24,000名工作人口,其中研發人員逾15,000名。

於 2024 年年初,我們宣佈與香港電台建立夥伴關係;香港電台將歷年累積的廣播數據資料,結合至科技園公司的 Digital Living Lab,推動跨行業創新,促進數字經濟發展。科技園公司主辦的全港大專生機械人大賽 2024,比賽主題圍繞推動人工智能的元素。另外,我們全力支持香港金融管理局,發揮數據服務創新的專長,秉持數據管治嚴格標準,協力建立批發層面「央行數碼貨幣」沙盒環境。2023 年的香港 Web3 嘉年華上,我們合辦了分會場活動,介紹人工智能與第三代互聯網(Web3)之間的關係,探討數碼互動的增長潛力。我們正以多管齊下,營造多方共贏的創科生態圈。

科技園公司亦已推出全港首個高效能運算 (High Performance Computing) 服務, 並配合數據技術中心 (DT Hub) 及數字服務中心 (Digital Service Hub) 等先進基建設施及一站式服務中心, 提升本港資訊及通訊科技行業實力, 鞏固香港作為國際創科中心的地位。

本港資訊及通訊科技行業發展潛力巨大,前途無可限量。科技園公司一貫以提升基建、吸引一流人材及營造創新文化為己任,全方位支援資訊及通訊科技行業及產業演進,乘勢發展為全球創科行業高地。